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Voorwoord 

Graag presenteren wij u het jaarverslag van de Partij voor de Dieren in Nijmegen. Het afgelopen jaar is 
een jaar geweest met hoogte- en dieptepunten. Enerzijds zijn we heel blij met de gestage groei van 
onze partij in Nijmegen. We behaalden bij de laatste verkiezingen maar liefst 9,7% van de stemmen, 
wat resulteerde in vier zetels in de gemeenteraad. Anderzijds hebben we ook afscheid moeten nemen 
van onze fractievoorzitter en mede-fractielid Michelle van Doorn.  

In de periode voorafgaand aan haar vertrek en in de periode daarna hebben we een grote slag 
gemaakt in het verder professionaliseren van onze fractie en het vaststellen van onze koers. Na een 
periode van bezinning is er een nieuwe fractievoorzitter uit ons midden gekozen die nu de taak heeft 
om de lijn van de partij te vertegenwoordigen in de realiteit van de Nijmeegse raad. Want onze partij 
is volgens de lokale pers niet meer weg te denken uit de stad en een gevestigde partij geworden. Dit 
betekent dat we moeten nadenken over de lange termijn. Hoe houden we onze fractie gezond, op 
koers en gevuld met politiek talent dat het beleid in de stad via de politiek een stuk diervriendelijker, 
biodiverser en duurzamer maakt.  

In dit jaarverslag kunt u lezen over onze moties, activiteiten, campagnes en belangrijke gebeurtenissen 
van het afgelopen jaar. We zijn trots op wat we hebben bereikt en dankbaar voor de steun van onze 
leden en kiezers.  

Wij nodigen u uit om ons jaarverslag te lezen en meer te weten te komen over onze inzet voor 
dierenwelzijn, duurzaamheid en sociale rechtvaardigheid in Nijmegen. 

Met hartelijke groet, 

Frank de Gram 
Fractievoorzitter Partij voor de Dieren Nijmegen  
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Samenstelling van de fractie 

Raadsleden (v.l.n.r.) 

▪ Frank de Gram 

Raadslid sinds maart 2022; fractievoorzitter sinds november 2022 

▪ Eline Lauret 

Raadslid sinds 2018; vice-fractievoorzitter van juni tot november 2022 

▪ Bart Salemans 

Raadslid sinds maart 2022 

▪ Michelle van Doorn 

raadslid sinds 2018 en tot juli 2022; fractievoorzitter tot juni 2022 

 

 

 

 

Fractievolgers (v.l.n.r.):     

▪ Tim Griemelijkhuijsen 

Fractievolger sinds 2018 

▪ Nik Linders 

Fractievolger sinds 2018 

 

 

  

 

Fractiemedewerker 

▪ Sanne Jäkel 

Fractiemedewerker sinds 2021 
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Moties & amendementen 

2 februari – Niet bouwen is niet bouwen 
Amendement om duidelijk te maken dat in de variant “niet bouwen” in de Stadspeiling omtrent 
bouwen op Veur Lent expliciet géén horeca komt → Verworpen. 
 
2 februari – Spiegelstad beter in prullenbak dan in Stadspeiling 
Amendement om de verstedelijkte variant ‘Spiegelstad’ niet op te nemen in de Stadspeiling omtrent 
bebouwing op Veur-Lent, zodat de peiling slechts drie varianten omvat, zoals dat in een eerder 
aangenomen motie werd gevraagd → Verworpen. 
 
9 maart – Hippe Kip tijdelijk uit de toom 
Amendement om het gebied dat bekend staat als ‘De Hippe Kip’ niet te bestemmen voor de 

verhuizing van garagebedrijven vanuit de Winkelsteeg, maar de agrarische bestemming vooralsnog te 

behouden zodat het gebied kan worden meegenomen in de discussie over de uitbreiding van 

woonwagenstandplaatsen → Verworpen. 

9 maart - Duurzaam, groen en natuurinclusief als uitgangspunt 

Motie met verzoek om in overleggen met projectontwikkelaars het uitgangspunt van klimaatadaptieve 

principes, natuurinclusieve oplossingen en het vergroten van biodiversiteit in projectplannen als norm 

te stellen → Aanvaard. 

9 maart – Brede groenstroken met bomen voor gelukkige inwoners 

Verzoek om bij een projectontwikkelaar erop aan te dringen dat er rondom een plangebied brede, 

verkoelende groenstroken met bomen worden verwerkt, zodat dat geluidsoverlast en luchtvervuiling 

worden beperkt en de kans op hittestress wordt verkleind → Aanvaard. 

8 juni – Waarborg de positie van de RAC en de raad in de GMR 

Motie met het verzoek om de agenda aan te passen zodat gemeenteraden voldoende tijd hebben om 

een politiek-bestuurlijk dialoog te voeren met hun bestuurders in aanloop naar een vergadering van 

het Algemeen bestuur →Unaniem aanvaard. 

8 juni – IPCC op de agenda 

Motie met het verzoek om de bestuurlijke afvaardiging vanuit het college in het algemeen bestuur de 

opdracht te geven om de Glasgow-afspraken en IPCC-rapporten te betrekken bij de agenda en te 

gebruiken als uitgangspunt voor de nadere uitwerking van de opgave voor de regionale 

energietransitie → Aanvaard. 

13 juli – Bescherm de beschermde natuur van de Waalstranden 

Motie met de oproep aan het college om in gesprek te gaan met Rijkswaterstaat en Staatsbosbeheer, 

met als doel te onderzoeken of de door hen beheerde Natura 2000 gebieden binnen de 

gemeentegrenzen van Nijmegen van zonsondergang tot zonsopgang structureel kunnen worden 

gesloten voor recreatie → Verworpen. 

28 september – Scheepsrecht voor kaders die vragen om een raadsbesluit 

Amendement bij het participatiebeleid om ambitiedocumenten die voorafgaan aan 

bestemmingsplannen te zien als kaderstellend, en om deze dus door de gemeenteraad te laten 

vaststellen → Verworpen. 
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2 november - Dierenmishandeling als signaal van huiselijk geweld 

Amendement om aan de lokale aanpak van huiselijk geweld wordt toe te voegen dat wordt ingezet op 

signalering en aanpak van dierenmishandeling en -verwaarlozing in samenhang met de aanpak van 

huiselijk geweld → Verworpen. 

2 november – Goede preventie aanpak voorkomt overlast van dieren 

Amendement om in het programma ‘Openbare ruimte’ in de Stadsbegroting te spreken van een 

preventieve aanpak van overlast door dieren en diervriendelijke methodes van beheer wanneer 

preventie niet werk en wanneer dieren een gevaar vormen voor de volksgezondheid en/of de 

openbare veiligheid, in plaats van “plaagdierenbeheer, -beheersing en -bestrijding” → Verworpen. 

2 november – Plaagdieren bestaan niet 

Motie met het verzoek om voortaan niet meer te spreken over plaagdieren, maar over dieren waarvan 

overlast kan worden ervaren → Verworpen. 

2 november – Verbeter de doorstroming in de verstedelijkingsstrategie, voor dieren 

Motie met de oproep om bij de uitwerking van de verstedelijkingsstrategie in te zetten op spaarzaam 

zijn met het invullen van recreatieve functies voor de mens in groen en natuur en om er met het oog 

op biodiversiteitsbehoud voor te waken dat de mobiliteit van planten en dieren gewaarborgd blijft → 

Verworpen. 

2 november – Verwijder perverse snoeiprikkel uit groencontracten 

Groenaannemers mochten de houtopbrengsten volgens de contracten behouden. Deze motie riep op 

tot onderzoek om te kijken wat nodig is om deze perverse snoeiprikkel uit de groencontracten te 

halen, en dit bij de eerstvolgende contractverleningen door te voeren → Aanvaard. 

2 november – Energie besparen in de openbare ruimte, mogelijkheden genoeg 

Motie die oproept om te onderzoeken hoe de hoeveelheid (energie benodigd voor) verlichting in de 

openbare ruimte omlaag kan worden gebracht, en de resultaten te verwerken in een plan dat aan de 

raad wordt voorgelegd → Aanvaard. 

2 november –Verduurzamen vastgoed – Logisch moment was gisteren! 

Motie met het verzoek om een jaarlijkse voortgangsrapportage van het doel om in 2035 het 

gemeentelijk vastgoed energieneutraal te maken voor te leggen aan de raad, en om dit doel leidend te 

laten zijn bij de uitvoering en prognoses m.b.t. haalbaarheid → Unaniem aanvaard. 

2 november –Klimaat en CO2-begroting als bijlage stadsbegroting vanaf 2023 

Motie met het verzoek om een klimaat en CO2 begroting als bijlage toe te voegen aan de 

eerstvolgende stadsbegroting en om te streven naar een rapportage over de behaalde doelen → 

Aangehouden. 

21 december – Pas vellen na bezwaartermijn en schorsingstermijn, aanvaard 

Amendement om de Algemene Plaatselijke Verordening dusdanig te wijzigen dat voortaan aanvragers 

van vergunningen erop worden gewezen dat bomen niet geveld mogen worden zolang de 

bezwaartermijn of schorsingstermijn lopen, en dit te communiceren via de gemeentelijke 

communicatiekanalen → Aanvaard. 

21 december – Boscrawl of kaalslag 

Motie met het verzoek om mogelijkheden te onderzoeken om wonen en sport te combineren op de 

plek van de Jan Massinkhal waarbij wordt afgezien van bouwontwikkelingen op het bosperceel op 

deze plek → Verworpen. 
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Schriftelijke & actuele vragen 

▪ Vragen over de ontwikkelingen omtrent particuliere houtstook, over het gebruik van de 

subsidieregeling om houtkachels te verwijderen, over de (gebrekkige) communicatie omtrent 

de onwenselijkheid van houtstook en over het beleid om particuliere houtstook terug te 

dringen; 

▪ Vragen over de kijk van het college over de bescherming van een klokkenluider binnen de 

Omgevingsdienst Regio Nijmegen en informatie omtrent de luchtvervuiling in Nijmegen West 

en Weurt; 

▪ Vragen over een maquette in Wooninformatiecentrum Waalsprong, waarin Veur-Lent 

weergeven is met 2 windmolens midden in een Natura 2000 gebied; 

▪ Vragen over de voortgang van de uitvoering van een aangenomen motie die een vergunning 

voor ieder evenement met dieren verplicht en over een waargenomen evenement in de stad 

waarbij paarden betrokken waren; 

▪ Vragen over de vissensterfte in de overstortvijvers in Park Malderborgh, de relatie met 

doelstellingen in de vastgestelde Beleidsnotitie Dierenwelzijn en eventuele maatregelen om 

toekomstig stikken van vissen in door de gemeente beheerde vijvers te voorkomen; 

▪ Vragen over het gebruik van vuurwerk bij een grote tifo-mars door Nijmeegse woonwijken en 

de vergunning voor deze mars; 

▪ Vragen over de verleende vergunning voor het evenement Nijmegen Reptiel Expo, dat niet in 

lijn is met de vastgestelde Beleidsnotitie Dierenwelzijn; 

▪ Vragen aan het college over de gemeente als duurzame publieke aanbesteder; 

▪ Actuele vragen omtrent een meldpunt voor internationale studenten om inzicht te krijgen in 

discriminatie en andere misstanden; 

▪ Actuele vragen omrent het voortbestaan van theatergroep Kwatta; 

▪ Actuele vragen over de verontreinigingsgraad van gft-afval uit Nijmegen en nascheiding door 

afvalenergiecentrale ARN. 
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Successen die we in 2022 vierden 

▪ Bij de gemeenteraadsverkiezingen verdubbelde het aantal zetels van twee naar vier; 

▪ Er worden geen bomen meer gekapt zolang de bezwaar- en schorsingstermijn een 

kapvergunning nog niet rond is; 

▪ Een klimaat- en CO2 begroting worden volwaardig onderdeel van de stadsbegroting; 

▪ Het functioneren van Dierenambulance Nijmegen wordt nu structureel geëvalueerd, in plaats 

van niet; 

▪ Er komen meetbare doelen om gemeentelijk vastgoed energieneutraal te maken, met het jaar 

2035 als uitgangspunt; 

▪ Reclames voor de fossiele en bio-industrie worden geweerd uit de openbare ruimte; 

▪ Er wordt onderzocht hoe het energieverbruik in de openbare ruimte omlaag kan worden 

gebracht; 

▪ Glasgow-afspraken en IPCC-rapporten worden binnen Groene Metropoolregio Arnhem-

Nijmegen bij de uitwerking van de opgaven van de regionale energietransitie betrokken; 

▪ Het uitgangspunt van klimaatadaptieve principes, natuurinclusieve oplossingen en het 

vergroten van biodiversiteit wordt voortaan als norm gesteld in overleggen met 

projectontwikkelaars. 
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Vooruitblik 
 

In 2022 hebben we als fractie veel meegemaakt. Dit heeft ons er wel toe aangezet om goed na te 

denken over de koers die we willen gaan varen en de doelen die we willen bereiken. Hier volgt een 

greep uit de ideeën en plannen die we in de komende jaren willen gaan waarmaken: 

▪ We willen dat er beter integraal wordt gekeken naar verschillende beleidsvelden, bijvoorbeeld 

naar armoede-, duurzaamheids- en dierenwelzijnsbeleid; 

▪ We willen dat ambities en doelen concreter en beter controleerbaar worden; 

▪ We gaan nadenken over hoe we invulling kunnen geven biobased en natuurpositief bouwen, 

en we willen dat stadsvergroening radicaler wordt aangepakt; 

▪ We willen dat de Dierenambulance Nijmegen beter gaat functioneren; 

▪ De Uitvoeringsagenda Dierenwelzijn wordt in 2023 weer besproken. We willen onder andere 

dat beleid omtrent (hengel)jacht wordt vastgelegd; 

▪ We willen zorgen dat natuurtoetsen beter worden ingezet; 

▪ We willen dat er beter zicht komt op de verhouding tussen de kap en aanplant van bomen; 

▪ We willen een beleidsmedewerker aannemen en nieuwe fractievolgers werven. 

 

 

 

 


